
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/2002
z Sesji Rady Powiatu w Oławie

odbytej w dniu 3 kwietnia 2002 r.
w Sali Posiedzeń Starostwa Powiatowego

w Oławie.

Sesja Rady Powiatu rozpoczęła  się o godz. 1300 , a zakończyła o godz. 14 50

Obradom przewodniczył Pan Michał Węgłowski  Przewodniczący Rady Powiatu.

Obecni według załączonej listy obecności /załącznik nr 1/.

Nieobecni: radny Pan Zbigniew Jaskuła,
                  radna Pani Teresa Notz.

W Sesji uczestniczyli:
- naczelnik wydziału Starostwa Powiatowego w Oławie,
- kierownicy jednostek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Oławie,
- dyrektorzy placówek oświatowych powiatu oławskiego.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pan  Michał  Węgłowski  otworzył  trzydziestą  ósmą
Sesję Rady Powiatu w Oławie.

Po powitaniu radnych Rady Powiatu oraz gości przybyłych na Sesję, Przewodniczący
Rady stwierdził obecność 28 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może
obradować i podejmować  proponowane uchwały.

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż Sesja została zwołana na wniosek
Zarządu  Powiatu,  zgodnie  z  art.  15  ust.  7  ustawy  z  dnia  5  czerwca  1998  r.  o
samorządzie powiatowym (Dz. U z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 zm. Dz. U z 2002 r. Nr
23,  poz.  220)  oraz  § 14  ust.  2  Statutu  Powiatu  Oławskiego,  z  następującym
porządkiem obrad:

- rozpatrzenie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  w  Oławie,  w  sprawie
poręczenia  kredytu  obrotowego,  zaciągniętego  przez  Samodzielny
Publiczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie  pn.  Zespól  Opieki
Zdrowotnej w Oławie /załącznik nr 2/.

Radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn odniósł  się do zapisów statutowych /§21 pkt  9
oraz  §71 pkt 1/, które wskazują o obowiązku złożenia sprawozdania z działalności
Zarządu, w okresie między Sesjami. Porządek dzisiejszej Sesji nie obejmuje takiego
zapisu.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Sesja ma szczególny charakter, została zwołana
w trybie pilnym na wniosek Zarządu, który został złożony w dniu 2 kwietnia br.



- Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Oławie, w sprawie poręczenia
kredytu obrotowego, zaciągniętego przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki
Zdrowotnej w Oławie pn. Zespól Opieki Zdrowotnej w Oławie.

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zgłaszanie pytań i uwag do powyższego
projektu uchwały.

Radny Pan Marek Kłeczek zgłosił  poprawkę do powyższego projektu uchwały: 
- w § 1 wyrazy „w kwocie 5 000 000 zł” zastąpić wyrazami „do kwoty 5 000 000 zł”.

Radny  Pan  Arkadiusz  Stefaniszyn  złożył  wniosek,  aby  powyższego  wniosku  nie
przyjmować,  a  poręczyć  kredyt  w kwocie  2  mln  zł,  na  spłatę  zobowiązań wobec
pracowników.  Nadto  radny  wnioskował  o  wykreślenie  § 5  niniejszego  projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan  Jerzy Augustyn przywołując art. 53 ust. 1 o
zakładach opieki zdrowotnej wnioskował o rozszerzenie treści powyższej uchwały o
zapis: Upoważnia się Zarząd Powiatu w Oławie do zawarcia umowy przewłaszczenia
mienia  ruchomego  szpitala  na  rzecz  organu  założycielskiego.  W  opinii  radnego,
zostaną  zabezpieczone  interesy  poręczyciela  pożyczki  w  razie  wymagalności
poręczenia, zabezpieczone zostanie mienie ruchome przed zajęciem komorniczym.
Natomiast  w przypadku procesu likwidacji   -  majątek  który pozostanie  w szpitalu
będzie  mniejszy,  a  majątek  ruchomy  nie  wejdzie  w  skład  masy  likwidacyjnej,
ponieważ  będzie  on  własnością  organu  założycielskiego.  Ponadto  stworzy  się
możliwość pokrycia udziału aportem rzeczowym, w przypadku zawiązania spółki z
udziałem samorządu.  Ponadto  podwyższenie  kapitału  zakładowego,  w przypadku
powstawania spółki -  powoduje większy odpis amortyzacyjny, pomniejszenie wyniku,
a także niższe opodatkowanie podatkiem dochodowym od osób prawnych. Przy tym
zostanie zachowany publiczny charakter spółki.  W przypadku poręczenia pożyczki
przez  powiat  i  zabezpieczenia  jej  majątkiem  ruchomym,  organy  nadzoru  nad
samorządem  nie  zakwestionują  takiej  operacji,  ze  względu  na  małe  ryzyko
finansowe.

W opinii radnej Pani Kruk Gręziak taki zapis nie zabezpiecza niczego, ponieważ ten
dług jest długiem powiatu.

Radny Pan Jerzy Augustyn – ad vocem – w przypadku takiego zapisu, pozbawiamy
dyrektora władaniem mienia ruchomego.

Opinię radnej Kruk – Gręziak podzielił radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn, uważając, iż
– długi ZOZ – u tak naprawdę są długami powiatu. Jeśli ja przekażę majątek ZOZ –
u, czyli zmienię podjętą uchwałę, przyjmując teoretycznie majątek ZOZ – u. wówczas
przy każdej likwidacji i tak ktoś, kto przejmie ZOZ nam to zabierze. Niczego to nie
spowoduje.

Dyrektor Marek Nowak odniósł się do Zakładu Przyrodoleczniczego. Podkreślił,  że
Zakład, którego wartość w centrum miasta wynosi ok.  1 mln zł, został oddany za
darmo w ręce miasta. A właśnie  jest  to  mienie,  które ZOZ mógł  sprzedać i  tymi
pieniędzmi się posiłkować. 



Dyrektor  ZOZ  –  u  Pani  Krystyna  Stanisławska  uzupełniając  wypowiedź  Pana
Dyrektora zaapelowała do radnych,  aby Rada Powiatu przy podjęciu  jakiejkolwiek
decyzji, dotyczącej części majątku, występowała o opinię do Dyrekcji ZOZ – u.

Radny Pan Franciszek Put zwrócił się z pytaniem – w jaki sposób reprezentanci ZOZ
– u chcą zrealizować kredyt.

Dyrektor  wyjaśnił,  że  bank  wypłaca  wynagrodzenia  pracownikom  na  podstawie
przekazanych list płac.

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do powyższego
projektu uchwały.

Przewodniczący  Rady  powiatu  poddał  od  głosowanie  zgłoszone  poprawki,  w
pierwszej kolejności  poprosił  o przegłosowanie wniosku radnego Pana Arkadiusza
Stefaniszyna.

Z uwagi  na  ważność sprawy Przewodniczący Klubu radnych SLD poprosił  o  5  –
minutową przerwę.

Po przerwie Przewodniczący Klubu AWS Pani Janina Białowąs zgłosiła wniosek o
uzupełnienie  treści  uchwały  o  zapis  „  wydawanie  środków pieniężnych  z kredytu
wymaga  zgody  Zarządu  Powiatu”,  przy  założeniu,  że  zostanie  przyjęty  wniosek
radnego Pana Marka Kłeczka.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał ponownie pod głosowanie wniosek radnego
Pana Arkadiusza Stefaniszyna.

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów  przyjęła poprawkę
radnego Pana Arkadiusza Stefaniszyna,  przy 12 głosach „za”, 11 głosach „przeciw” i
4 głosach „wstrzymujących się”. W głosowaniu brało udział 27 radnych.

Biorąc pod uwagę fakt  przyjęcia przez Radę Powiatu powyższego wniosku, radny
Pan Marek Kłeczek wycofuje zgłoszoną przez siebie poprawkę.

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek radnego
Pana Jerzego Augustyna. 

Radny  Pan  Arkadiusz  Stefaniszyn  przypomniał  o  zgłoszonym  wniosku  dot.
wykreślenia  § 5  w powyższym projekcie  uchwały.  Radny  uważał,  że  poprzednie
uchwały w tej kwestii nie powinny tracić mocy prawnej.

Radny Pan Przemysław Pawłowicz  odniósł się do przyjętego przez Radę wniosku,
dotyczącego zmiany wysokości kredytu. Radny wyjaśnił, że do poręczenia kredytu
wymagana była m. in. zgoda prezesa zamówień publicznych. W tej sytuacji  Rada
Powiatu zmniejszyła możliwość zaciągnięcia kredytu o kwotę 3 mln zł.  W przypadku
kolejnych  starań o kredyt, wymagana będzie zgoda prezesa zamówień.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Pana
Arkadiusza Stefaniszyna, odnoszący się do § 5 niniejszego projektu uchwały.



Starosta  Powiatu  Pan  Stanisław  Kałuża  zaproponował  podjęcie  uchwały
poręczającej  kredyt  dla  SP  ZOZ,  do  kwoty  5  mln  zł.  Starosta  powiedział,  że
ograniczenie kwoty kredytu spowoduje zagrożenie  płynności finansowej.

Radna Pani Kruk – Gręziak krytycznie odniosła się do proponowanej kwoty 5 mln zł
– odnoszę wrażenie, że zaczyna się potwierdzać to, co padło na początku naszego ,
wspólnego posiedzenie komisji, czyli 5mln  zł – tzn. po milionie na każdą  wypłatę do
września, czyli przeczekujemy do wyborów. Mam wrażenie, że wspólne posiedzenie
Komisji  zakończyliśmy na  stwierdzeniu,  że bierzemy się  za przekształcenie,  czyli
przekazujemy na wypłaty, które są niezbędne i w tempie ekspresowym szykujemy
się do przekształcenia. W takiej sytuacji nie widzę powodu, aby brać 5 mln kredytu i
wkładać w dziurę bez dna.

Radna Pani Kryk Bronisława  wyraziła swój pogląd w kwestii wniosku zgłoszonego
przez radnego Pana Arkadiusza Stefaniszyna. Zdaniem radnej § 5 nie powinien być
wykreślony, jest to niemożliwe ze względów prawnych.

Radny  Pan  Andrzej  Wołosiański  uważał,  że  „czegoś  tu  nie  rozumie”   -  Pani
Stanisławska mówi, że 2 mln nie weźmie, bo to jest wyrzucenie pieniędzy, 2 mln na
wypłatę  wystarczy,  Zarząd upiera  się  na 5 mln a więc  chce na siłę  uszczęśliwić
Panią Dyrektor Jeżeli zgodzimy się na 5 mln, to wówczas się na Panu Dyrektorze
wymusi, że weźmie 3,4 a potem 5 mln zł. Ustaliliśmy 2 mln zł. 

Radny  Pan  Przemysław  Pawłowicz  zauważył,  że  ekshalacja  żądań  oraz  zmiana
stanowiska  dokonuje się dość szybko. W ramach porozumienia radny zaproponował
– padły wnioski, mówimy o 5 mln zł, dzisiaj 2 mln zł, a reszta pod kontrolą Zarządu i
za zgodą Zarządu. Może  to  pogodziłoby  radnych i cała Rada by to zaakceptowała.
(..) Nie byłoby ujmą dla Klubu SLD, gdyby zmodyfikował swoje stanowisko i nie był
tak pryncypialny w tym, co mówi.

Radny  Pan  Jerzy  Szmer  nie  zgodził  się  z  przyjętym  wnioskiem  radnego  Pana
Arkadiusza  Stefaniszyna.  Radny  uważał,  że  ta  poprawka  powoduje  odsunięcie
zamiaru dokonania wypłat dla pracowników.

Dyrektor  Marek  Nowak  w  swoim  wystąpieniu  odniósł  się  do  sprawy  kredytu.
Podkreśli,  iż kwota 2 mln zł jest kwotą niezbędną na pokrycie zobowiązań wobec
pracowników,  o  którą  występował.  W  tej  sytuacji  jeżeli  kwota  5  mln  zł  została
zredukowana do kwoty 2 mln zł., to zaciągnięcie kolejnego kredytu uzależnione jest
od uzyskania zgody prezesa zamówień publicznych. Pozostaje tylko pytanie - czy
prezes drugi raz wyrazi zgodę?  

Radny  Pan  Arkadiusz  Stefaniszyn  bronił  swojego  stanowiska  w  kwestii  przyjętej
poprawki. Radny  podkreślił, że poręczenie kredytu na kwotę 5 mln zł  jest wygodne
tylko dla Zarządu Powiatu, który „ma spokój” do miesiąca września br.

Radna Pani Bronisława Kryk wnioskowała o:
- przedstawienie projektu uchwały zmieniającego poprzednią uchwałę  w sprawie

poręczenia  kredytu  obrotowego  zaciągniętego  przez  Samodzielny  Publiczny
Zakład Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie,   z
wykreśleniem zapisu, który uzależniał realizację uchwały od zawarcia ugody ze



wszystkimi pracownikami SP ZOZ, a równocześnie z pozostawieniem w treści § 1
ust. 1 pierwotnej kwoty 5 mln zł,

- reasumpcję głosowania nad przyjętym wnioskiem.

Radny Pan Wiktor Zacharowski poprosił o przerwę.

Głos zabrała  Dyrektor Pani  Krystyna Stanisławska. W opinii Pani Dyrektor kwota 2
mln zł wystarczy na zabezpieczenie wypłat wobec pracowników na okres 3 m- cy,
zaciągnięcie zaś kredytu w kwocie 5 mln zł jest sprzeczne z ekonomią, ponieważ i
tak  „one wsiąkną”. Nadto Dyrektor przedstawiła koncepcję dalszego funkcjonowania
szpitala  -  albo wkładacie państwo 20 mln zł, albo likwidujecie. Alternatyw nie ma.
Włożenie 5 mln zł, to jest uspokojenie sytuacji na parę miesięcy, co nie ma sensu.
Jeśli  rozpocznie  się  proces  likwidacyjny,  to  wówczas  podpisujemy  ugody  z
wierzycielami,  czyli  mamy  odblokowane  możliwości  dostaw  leków.  W  przypadku
zawiązania  spółki,  nie  są  nam  potrzebne  pieniądze  na  podstawowe  środki  do
funkcjonowania  szpitala.  Nowy  podmiot,  w  przypadku  podpisania  umowy  z Kasą
Chorych, będzie otrzymywał pieniądze. Mowa tylko o takiej sytuacji, kiedy mamy  2
mln  zł  na  zaspokojenie  wynagrodzeń  na  okres  3   miesięcy,  a  potem  należy
rozpocząć proces likwidacyjny.

Po  przerwie  radny  Pan  Arkadiusz  Stefaniszyn  wycofał  wniosek,  dotyczący
wykreślenia § 5 niniejszego projektu uchwały.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnej  Pani
Bronisławy Kryk o reasumpcję głosowania nad przyjętym wnioskiem radnego Pana
Arkadiusza Stefaniszyna.

Przewodniczący Klubu SLD Pan Wiktor Zacharowski zgłosił swoją wątpliwość, co do
poprawności  przeprowadzenia  reasumpcji  głosowania.  Radny  uważał,  że  nie  ma
takiej  możliwości  i  poprosił  o  przywołanie  przepisu  prawnego  dopuszczającego
powtórzenie głosowania.

Radna Pani Bronisława Kryk złożyła uzasadnienie do złożonego wniosku. Wniosek
radnego  Pana  Arkadiusza  Stefaniszyna  został  zbyt  szybko  przegłosowany.
Następnie miała miejsce merytoryczna dyskusja, która pozwoliła stwierdzić, że przy
zaciągnięciu  kredytu  w  kwocie  2  mln  zł,  zamyka  się  drogę  do  dalszego
funkcjonowania ZOZ –u.

Radny  Pan  Wiktor  Zacharowski   nie  zgodził  się  z  argumentacją  radnej  Pani
Bronisławy  Kryk.  Radny  akcentował,  że  prawnie  zostały  wyczerpane  wszelkie
możliwości, a Statut Powiatu nie zawiera zapisu o wniosku formalnym, dotyczącym
reasumpcji głosowania.

Wobec zaistniałej sytuacji radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn  poprosił o podanie, na
gruncie jakiego przepisu prawnego,  należy uznać wniosek radnego o reasumpcję
głosowania.

W  tej  kwestii  głos  zabrała  radca  prawny  Pani  Elżbieta  Zielińska  –  Kędzior.
Posługując  się  opinią  Stanisława  Hojdy  -  Biuro  Orzecznictwa  w  Sprawach



Samorządowych  we  Wrocławiu,  radca  prawny  odczytała  znaczenie  terminu  –
reasumpcja głosowania

Przewodniczący  Klubu  SLD  radny  Pan  Wiktor  Zacharowski  w  mieniu  Klubu
oświadczył, iż w przypadku przyjęcia wniosku o reasumpcji głosowania, Klub złoży w
tej sprawie skargę.

Radna Pani Bronisława Kryk wycofała wniosek dot. reasumpcji głosowania. Radna
motywowała  to  brakiem  uregulowań  prawnych,  w  części  dotyczącej  powtórzenia
głosowania.

Starosta  Pan Stanisław Kałuża apelował  o  zmianę zapisu w niniejszym projekcie
uchwały.  Poręczenie  kredytu  na  kwotę  2  mln  zł.  może  spowodować  zachwianie
płynności finansowej do czasu utworzenia nowego podmiotu. Starosta proponował,
aby  kredyt  został  poręczony  do  kwoty  5  mln  zł,  i  obwarowany  ścisłą  kontrolą
Zarządu.

Radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn – ad vocem – Pan mi przyznał rację, Pan za te 5
mln zł. chce mieć do czerwca spokój, bo Pan przez 4 lata nie zrobił nic.

Radna Pani Joanna Kruk – Gręziak, w imieniu Klubu Radnych SLD  złożyła wniosek
o zobowiązaniu Zarządu Powiatu do zwołania Sesji w najbliższym tygodniu oraz  o
złożeniu  przez  Zarząd  na  tej  Sesji  szczegółowej  koncepcji  na  temat  przyszłości
szpitala. Radna zaproponowała, aby był to czwartek.

Z uwagi na kontrowersyjny charakter  dyskusji,  Członek Zarządu Pan Przemysław
Pawłowicz złożył wniosek o powtórną debatę w sprawie poręczenia kredytu dla SP
ZOZ.

Radny Pan Franciszek Put wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad Sesji,
bezwzględną  większością  głosów,  ustawowego  składu  Rady,  kolejnego  projektu
uchwały w sprawie poręczenia kredytu obrotowego zaciągniętego przez Samodzielny
Publiczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie  pn.  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w
Oławie.  Pan  Franciszek  Put   uważał,  że  przy   takim  rozwiązaniu   ponownie
otwieramy dyskusję w tej sprawie.

W  tej  sytuacji  Starosta Powiatu poprosił  o przerwę, celem przygotowania nowego
projektu uchwały.

Po  przerwie  o  głos  poprosił  Starosta  Powiatu.  Starosta  zaproponował  zmianę  w
porządku  obrad  Sesji,  poprzez  wprowadzenie  nowej  treści  projektu  uchwały  w
sprawie poręczenia kredytu obrotowego zaciągniętego przez samodzielny Publiczny
Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie  pn.  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie.
Starosta odczytał treść wymienionej uchwały.

Radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn był przeciwny wprowadzeniu powyższej uchwały. 
Radny uważał, że wprowadzenie projektu uchwały w zmienionym brzmieniu ma sens
tylko w tym przypadku,  kiedy znana jest  koncepcja Zarządu co do kierunku oraz
procedury  przekształcenia.  W  odmiennej  sytuacji,  nie  jest  uzasadnionym
powtórzenie głosowania, ponieważ  „jest to zwykłym obejściem”.



Wicestarosta  Pani  Maria  Polakowska  przywołując  art.  14  Statutu  Powiatu
Oławskiego poinformowała Radę, iż na wniosek Zarządu Powiatu zostanie zwołana
Sesja  Rady Powiatu  w dniu  15  kwietnia  br.  Na  tej  Sesji  zostanie  przedstawiony
projekt  uchwały w sprawie likwidacji   Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
Zdrowotnej, celem podjęcia działań związanych z przekształceniem SP ZOZ.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek Starosty, mówiący o
wprowadzeniu  do  porządku  obrad  Sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  poręczenia
kredytu  obrotowego,  zaciąganego  przez  Samodzielny  Publiczny  zakład  Opieki
Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie.

W  wyniku  jawnego  głosowania  Rada  Powiatu  bezwzględną  większością  głosów
przyjęła zmianę w porządku obrad Sesji,  poprzez wprowadzenie projektu uchwały w
sprawie poręczenia kredytu obrotowego, zaciąganego przez Samodzielny Publiczny
zakład Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie poprzedni projekt uchwały w
sprawie poręczenia kredytu obrotowego, zaciąganego przez Samodzielny Publiczny
Zakład  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie  pn.  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w  Oławie,
uwzględniający  wniosek  radnego  Pana  Arkadiusza  Stefaniszyna,  dot.  zmiany
wysokości kredytu.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Pana
Jerzego Augustyna, o rozszerzenie treści niniejszej uchwały o zapis: ”Upoważnia się
Zarząd Powiatu w Oławie do zawarcia umowy przewłaszczenia mienia ruchomego
SP ZOZ,  na rzecz organu założycielskiego”.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów przyjęła poprawkę.

Następnie  Przewodniczący Rady Powiatu  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnej
Pani Janiny Białowąs, który mówił o uzupełnieniu treści uchwały o zapis „Wydawanie
środków pieniężnych z kredytu wymaga zgody Zarządu Powiatu”.

Radna Pani Janina Białowąs uznała, że w tym stanie rzeczy powyższy wniosek stał
się nieaktualny. Radna proponowała, aby został on poddany pod głosowanie przy
kolejnym, wprowadzonym do porządku obrad, projekcie uchwały.

Przewodniczący Rady Powiatu  poddał  pod  głosowanie  powyższy projekt  uchwały
wraz z przyjętymi poprawkami.

W  wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów oddaliła  projekt
uchwały w sprawie poręczenia kredytu obrotowego zaciągniętego przez Samodzielny
Publiczny  Zakład  Opieki  zdrowotnej  w  Oławie  pn.  Zespól  Opieki  Zdrowotnej  w
Oławie.

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do kolejnego projektu uchwały w sprawie
poręczenia  kredytu  obrotowego  zaciąganego  przez  Samodzielny  Publiczny



zakład Opieki  Zdrowotnej w Oławie  pn. Zespół Opieki  Zdrowotnej w Oławie,
wprowadzonego do porządku obrad Sesji.

Radny  Pan  Arkadiusz  Stefaniszyn  złożył  wniosek  o  zmianę  wysokości  kredytu
obrotowego do kwoty 2 mln zł.

Radna  Pani  Janina  Białowąs  wnioskowała  o  uzupełnienie  treści  uchwały  o  zapis
„Wydawanie środków pieniężnych z kredytu wymaga zgody Zarządu Powiatu.”

Radny pan Jerzy Augustyn podtrzymał swój wniosek o treści „Upoważnia się Zarząd
Powiatu w Oławie do zawarcia umowy przewłaszczenia mienia ruchomego SP ZOZ,
na rzecz organu założycielskiego”.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  poddał  pod  głosowanie  poprawkę  radnego  Pana
Arkadiusza Stefaniszyna.

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów oddaliła poprawkę.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie poprawkę radnej Pani Janiny
Białowąs.

Z  uwagi  na  kontrowersyjny  charakter  dyskusji  nad  zgłoszonym  wnioskiem,
Przewodniczący  Rady  Powiatu  poprosił  radcę  prawnego  o  wyrażenie  opinii.  W
przekonaniu  Radcy  prawnego  wprowadzenie  zapisu  o  takiej  treści  uniemożliwi
realizację  uchwały.  Bank  będzie  miał  wątpliwości,  czy  może  zawrzeć  umowę
kredytową z SP ZOZ. Należy pamiętać o tym, iż jest to SP ZOZ, który ma osobowość
prawną  i  jest  przede  wszystkim  stroną  umowy.  Rada  Powiatu  tylko  upoważnia
Zarząd  do poręczenia.

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów oddaliła poprawkę.

Wobec powyższej sytuacji radna Pani Janina Białowąs wycofała swój wniosek.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Pana
Jerzego Augustyna.

Radna Pani Bronisława Kryk wyraziła opinię do poprawki zgłoszonej przez radnego
Pana Jerzego Augustyna. Radna uważała,  że treść wniosku może być niezgodna z
prawem.

Autor wniosku Pan Jerzy Augustyn broniąc swojego stanowiska przywołał art. 53 ust.
1  ustawy  o  zakładach  opieki  zdrowotnej,  który  brzmi;  „Podmiot,  który  utworzył
publiczny  zakład  opieki  zdrowotnej,  może  pozbawić  Publiczny  ZOZ  składników
przydzielonego  lub  nabytego  mienia  w  przypadku  połączenia  lub  podziału  albo
przekształcenia  zakładu,  przeprowadzanych na  zasadach  określonych  w ustawie”
oraz  ust.  2  w  brzmieniu:  „W  przypadku  likwidacji  publicznego  zakładu  opieki
zdrowotnej,  jego  majątek  ,  po  zaspokojeniu  wierzytelności,  staje  się  własnością
Skarbu  Państwa   lub  właściwej  jednostki  samorządu  terytorialnego,  a  o  jego
przeznaczeniu decyduje podmiot, który utworzył publiczny zakład opieki zdrowotnej.



Natomiast  zdaniem radnego pana  Józefa  Hołyńskiego poręczenie  i  zastaw może
wykonywać ten podmiot, który daje kredyt, a nie ten który poręcza. 

Radny  Pan  Jerzy  Augustyn  przekonywał,  że  postawienie  wniosku  o  takiej  treści
zabezpiecza interesy poręczyciela na wypadek wymagalności tego poręczenia.

Starosta Powiatu prosił  wnioskodawcę o wycofanie  powyższej poprawki. Starosta
proponował,  aby  tę  poprawkę  złożył  radny,  przy  rozpatrzeniu  projektu  uchwały
przedstawionego przez Zarząd na następnej sesji.
Wnioskodawca Pan Jerzy Augustyn wycofał swój wniosek.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał  pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie
poręczenia kredytu obrotowego zaciąganego przez Samodzielny Publiczny Zakład
Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie,

W wyniku jawnego głosowania Rada Powiatu większością głosów podjęła uchwałę w
sprawie poręczenia kredytu obrotowego zaciąganego przez Samodzielny Publiczny
Zakład Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie, przy 18
głosach  „za”  i  6  głosach  „wstrzymujących  się”.  Głosów przeciwnych  nie  było.  W
głosowaniu uczestniczyło 24 radnych /załącznik nr 3/.

Na zakończenie Sesji radny Pan Józef Hołyński powiedział – Jak państwo zauważyli
wstrzymywałem się od  głosowania. Myślę, że źle się dzieje, bo 5 godzin siedzimy i
dyskutujemy jedynie nad sprawą poręczenia kredytu. Siedzimy od godziny dziesiątej.
Mówiłem  to  na  komisji  –  powtórzę  jeszcze  raz  –  nie  otrzymujemy  żadnych
dokumentów od Zarządu. Jeżeli jest tak poważna sytuacja, dotycząca naszego ZOZ
– u, dokumenty z ZOZ – u otrzymujemy prosto na Sesji. Innych dokumentów nie ma
w  ogóle.  To  jest  niepoważne  traktowanie.  Nie  może być  tak,  że  Zarząd  będzie
oczekiwał,  że Rada  Powiatu  będzie  podejmowała  decyzje  i  kierowała  Zarządem.
Musi być odwrotnie - Zarząd Powiatu musi wyjść z pewnym programem, z pewnym
przemyśleniem, nad którym my będziemy mogli debatować.  Radny zaapelował –
aby tego typu sytuacja nigdy się nie powtórzyła, bo my do niczego nie dojdziemy.
Dzisiaj – ja do tej chwili  się wstrzymałem aby nie szkodzić, gdyż szastami milionami.
Najpierw była mowa, że nikt nie potrzebuje, w zasadzie wystarczy 2 mln zł, potem
może 3 mln, następnie utrzymajmy może 5 mln zł., bo są różne kłopoty.

Radna  Pani  Kruk  –  Gręziak  złożyła  wniosek,  o  dostarczenie  do  Biura  Rady,  w
terminie do 11 kwietnia br. wszystkich dokumentów, które będą przedmiotem obrad
Sesji w dniu 15 kwietnia.

Radny Pan Arkadiusz Stefaniszyn zaapelował do Rady Powiatu –  chciałbym, aby
państwo zdali sobie sprawę, że przyjmując ten projekt uchwały, wydaliście kolejne
pieniądze nie wiedząc na co i dlaczego.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  stwierdził,  że  porządek  obrad  Sesji  został
wyczerpany.



Przewodniczący Rady Powiatu zamknął trzydziestą siódmą  Sesję  Rady Powiatu w
Oławie, dziękując radnym i gościom zaproszonym za udział w obradach.

Protokołowała:

Barbara Wojtasik
                                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu

                                                                                           Michał Węgłowski


